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PROJEKT WSPÓŁFINANSOWANY ZE ŚRODKÓW UNII EUROPEJSKIEJ 

W RAMACH EUROPEJSKIEGO FUNDUSZU SPOŁECZNEGO 
 

Projekt pn. „EURO 2012 szansa  dla Ciebie” 
Realizowany ramach POKL Priorytet VI „Rynek pracy otwarty dla wszystkich” 
Działanie 6.2 „Wsparcie oraz promocja przedsiębiorczości i samozatrudnienia” 

 
 
 
 

RAPORT z III części ewaluacji 
 
 

W związku z zakończeniem realizacji projektu „Euro 2012- szansa dla Ciebie” w miesiącu 

wrześniu przeprowadzono ostatnie, trzecie badanie ankietowe 8 uczestników projektu, którzy w 

ramach uczestnictwa w projekcie założyli i rozpoczęli działalność gospodarczą otrzymując 

kompleksowe wsparcie w postaci dotacji na rozpoczęcie działalności gospodarczej oraz podstawowego 

i przedłużonego wsparcia pomostowego obejmującego łącznie 12 miesięcy. 

Działalność gospodarczą w ramach projektu nadal prowadzi 5 mężczyzn i 3 kobiety z czego w powiecie 

wałbrzyskim  funkcjonuje 5 firm a świdnickim 3:  

ART. OGRODY Maciej Wiącek, Świebodzice ul. Probusa 5/3, 

DAPE – Dolnośląska Agencja Poszanowania Energii Marcin Makowski, Świdnica ul. Kozara 

Słobódzkiego 2/12, z biurem we Wrocławiu, 

PREGO Podnośniki Koszowe, Gralka Piotr Robert, Wałbrzych, ul. Blankowa 28/4, 

Pracownia Biznesu – Szkolenia PR Wieteska Sławomir Piotr, Boguszów Gorce, ul. Górna 1/1, 

SzwarcBud Krzysztof Szwarc, Wałbrzych ul. 1 maja 114, 

TRANSLATORI – Justyna Pokorska, Jedlina Zdrój, ul. Kłodzka 23/3, 

POD SOBONIEM Mädge Dorota, Głuszyca, ul. Gdańska 1, 

Biuro Rachunkowe „MAGMA” Magdalena Kownacka – Gul, Świebodzice, ul. Ciernie 161 B  

Na uwagę zasługuje fakt iż 90% przedsiębiorców legitymuje się wyższym wykształceniem. 

Tylko jeden mężczyzna posiada wykształcenie średnie. Najmłodszy uczestnik projektu liczy 24 lata a 

najstarszy 34 lata. 

Ankieta nie była anonimowa i została przeprowadzona w ostatnim tygodniu sierpnia. Zawierała 8 

pytań w tym 4 zamknięte i 4 otwarte. 

Celem ankiety było uzyskanie wiedzy dotyczącej udziału w projekcie: korzyści jakie przyniósł, 

rezultatów. 

W pierwszej kolejności ankietowani oceniali w jakim stopniu środki finansowe tj. dotacja jaka otrzymali 

uczestnicząc w projekcie była pomocna w uruchomieniu działalności gospodarczej. W czterostopniowej 

skali ocen od bardzo dobrej do niedostatecznej, 100% ankietowanych uznało że w s stopniu bardzo  
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dobrym.  

Tyle samo ankietowanych (100%) uznało że w stopniu bardzo dobrym oceniają przydatność 

otrzymywanych środków w ramach wsparcia pomostowego podstawowego i przedłużonego, które 

przeznaczali w całości co miesiąc na pokrywanie bieżących opłat wynikających z tytułu prowadzenia 

działalności gospodarczej. 

Również wszyscy ankietowani (uczestnicy projektu) najwyżej w skali, ocenili przydatność wiedzy 

zdobytej podczas szkoleń i doradztwa, a mającej wpływ na efektywniejsze zarządzanie własną firmą. 

Istotne i zasadne pytanie ankiety dotyczące trwałości przedsięwzięcia (mikroprzedsiębiorstwa), jako 

trwałości rezultatów dotyczyło prognozy firmy w kolejnym roku czyli po zakończeniu udziału w 

projekcie. Poniżej odpowiedzi: 

- Marcin Makowski firma DAPE – Dolnośląska Agencja Poszanowania Energii: 

„Moja firma, którą założyłem dzięki dotacji i pomocy Forum, rozwija się bardzo profesjonalnie. 

Nawiązałem ciekawe kontakty biznesowe, które będą procentować w przyszłości. Dzięki wsparciu mam 

możliwość ciągłego podnoszenia kwalifikacji, które wpływają na rozwój firmy i poszerzają  grono 

odbiorców moich usług”, 

- Piotr Gralka firma PREGO Podnośniki Koszowe: 

„W kolejnym roku działalności mojej firmy planuję jej dalszy rozwój i zdobywanie nowych klientów 

oraz utrzymywanie stałej współpracy z obecnymi klientami. Uważam iż kolejny rok będzie lepszy i 

bardziej owocny od obecnego z uwagi na grupę stałych klientów z którymi współpracuję”, 

- Krzysztof Szwarc firma „SzwarcBud”: 

„Trudno jest mi ocenić przyszłą sytuację firmy, ale opierając się na doświadczeniach ostatnich 

miesięcy przewiduję, iż do czasu utrzymania się korzystnych warunków pogodowych nie będę miał 

problemów ze znalezieniem klientów. Natomiast okres zimowy oceniam, iż będzie nastręczał wiele 

problemów”, 

- Maciej Wiącek firma ART. –OGRODY: 

„Firma obecnie jest na etapie ciągłego inwestowania w swój rozwój, zostaje dokonywany zakup 

najróżnorodniejszych urządzeń umożliwiających zapewniających ciągłość prac w całym sezonie. 

Prognozy na następny rok działalności firmy przedstawiają się w dobrym świetle przedsiębiorczości”, 

-Sławomir Wieteska firma Pracownia Biznesu Szkolenia PR: 

„W okresie kwiecień-czerwiec nastąpiło zwiększenie usług w związku z tym sytuacja finansowa 

przedsiębiorstwa osiąga wzrost, który z pewnością utrzyma się w kolejnym roku”, 

- Justyna Pokorska firma TRANSLARORII: 

„Dzięki uzyskanemu wsparciu udało mi się wypromować firmę i zdobyć grupę stałych klientów dzięki 

czemu w kolejnym roku firma nie powinna mieć problemów”, 
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-Dorota Mädge firma POD SOBONIEM: 

„Nie zamierzam się poddawać mimo trudności jaki są w pierwszym roku działalności. Przedsięwzięcie 

jest trafionym w potrzeby rynku, potrzebuję tylko więcej czasu na dotarcie do swoich nowych klientów 

– aktualni są bardzo zadowoleni”, 

- Magdalena Kownacka – Gul firma Biuro rachunkowe MAGMA: 

„mam nadzieję, że sytuacja będzie coraz lepsza, umowy które podpisuję z klientami są umowami 

długoterminowymi, więc każdy nowy klient poprawia moją sytuację, jednocześnie staram się nie 

stracić dotychczasowych klientów”. 

Kolejne pytania ankiety dotyczyły podsumowania realizacji projektu pod katem braków, niedociągnięć 

w realizacji, które dostrzegli uczestnicy, a które należałoby w przyszłości zmienić. 

Czego oczekiwali a nie otrzymali uczestnicy podczas realizacji projektu?: 

- Marcin Makowski firma DAPE – Dolnośląska Agencja Poszanowania Energii: 

„moje oczekiwania zostały spełnione. Nie było takich które nie zostały zrealizowane”, 

- Piotr Gralka firma PREGO Podnośniki Koszowe: 

Wszystko to czego oczekiwałem przystępując i uczestnicząc w projekcie otrzymałem. Jestem bardzo 

zadowolony”, 

- Krzysztof Szwarc firma „SzwarcBud”: 

„troszeczkę więcej zaufania”, 

- Maciej Wiącek firma ART. –OGRODY: 

„Wsparcie finansowe jak i doradztwo w zakresie prowadzenia działalności gospodarczej”, 

 -Sławomir Wieteska firma Pracownia Biznesu Szkolenia PR: 

„nie dotyczy”, 

- Justyna Pokorska firma TRANSLARORII: 

„Projekt w 100% spełnił moje oczekiwania”, 

-Dorota Mädge firma POD SOBONIEM: 

„nie ma”, 

- Magdalena Kownacka – Gul firma Biuro rachunkowe MAGMA: 

„wszystko czego oczekiwałam otrzymałam”. 

Na pytanie co należałoby zmienić-ulepszyć realizując w przyszłości podobny projekt, ankietowani 

odpowiadali: 

- Marcin Makowski firma DAPE – Dolnośląska Agencja Poszanowania Energii: 

„Uważam, że niektóre spotkania można by prowadzić w postaci telekonferencji. Istnieją na rynku 

wyspecjalizowane portale umożliwiające taka komunikację. Sadzę, iż będzie to dużym benefitem dla 

uczestników takich projektów w przyszłości”, 

- Piotr Gralka firma PREGO Podnośniki Koszowe: 

„uważam, ze projekt zrealizowany był perfekcyjnie i nic w przyszłości nie trzeba zmieniać – ulepszać”, 
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- Krzysztof Szwarc firma „SzwarcBud”: 

„przede wszystkim należałoby wyklarować sytuację dotyczącą tego na co można przeznaczyć dotację, 

aby było to przejrzyste”. 

- Maciej Wiącek firma ART. –OGRODY: 

„Miom zdaniem nic”, 

-Sławomir Wieteska firma Pracownia Biznesu Szkolenia PR: 

„Ze strony IW/IW II określić dokładnie katalog kosztów pomostowych, dokładnie zdefiniować koszty 

kwalifikowane”, 

- Justyna Pokorska firma TRANSLARORII:  

„-„, 

-Dorota Mädge firma POD SOBONIEM: 

„Jestem zadowolona”, 

- Magdalena Kownacka – Gul firma Biuro rachunkowe MAGMA: 

„Projekt był realizowany bardzo dobrze”. 

Jak ocenili uczestniczy całokształt opieki i współpracy z biurem projektu: 

- Marcin Makowski firma DAPE – Dolnośląska Agencja Poszanowania Energii: 

„Moja ocena za całokształt współpracy z biurem projektu przedstawia się bardzo dobrze. Jestem 

zadowolony z obopólnej współpracy”, 

- Piotr Gralka firma PREGO Podnośniki Koszowe: 

„Całokształt opieki w współpracy z biurem projektu oceniam wzorowo – idealnie. Na wszelkie moje 

pytania za każdym razem otrzymywałem wyczerpujące odpowiedzi. Kontakt z biurem projektu, 

zarówno osobisty jak i telefoniczny był bardzo dobry”, 

- Krzysztof Szwarc firma „SzwarcBud”: 

„Ze strony biura projektu spotkałem się z wysokimi wymaganiami, ale również ze wsparciem i pomocą 

w trudnych dla mnie do rozwiązania sytuacjach”, 

- Maciej Wiącek firma ART. –OGRODY: 

„na najwyższym poziomie, bez żadnych zastrzeżeń”, 

-Sławomir Wieteska firma Pracownia Biznesu Szkolenia PR: 

„bardzo dobrze i profesjonalnie. Doskonała znajomość przepisów i zagadnień związanych z 

prowadzeniem działalności, a także z rozliczaniem środków. Bardzo pomocne w działaniach było 

życzliwe i podmiotowe podejście do mnie ”, 

- Justyna Pokorska firma TRANSLARORII: 

„Jestem bardzo zadowolona ze współpracy z biurem projektu, uzyskiwane informacje i pomoc były w 

pełni profesjonalne”, 

-Dorota Mädge firma POD SOBONIEM: 

„Profesjonalnie”, 
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- Magdalena Kownacka – Gul firma Biuro rachunkowe MAGMA: 

„bardzo dobrze, dostępność bardzo dobra”. 

Ostatnim pytanie ankiety dotyczyło dalszego korzystania ze środków unijnych lub innych z 

przeznaczeniem na rozwój przedsiębiorczości. Wszyscy ankietowanie zdecydowanie, twierdząco 

wypowiedzieli się w tej kwestii. 

  

Analizując powyższe odpowiedzi, można zdecydowanie stwierdzić, iż projekt został w pełni 

właściwie zrealizowany. Ze strony uczestników spotkał się dużą aprobatą i wdzięcznością. Przede 

wszystkim w 100% zostały osiągnięte zamierzone rezultaty. Istotne jest również dobre rokowanie 

mikroprzedsiębiorstw w kolejnych latach. Na dzień dzisiejszy można hipotetycznie założyć iż 90% 

przetrwa na rynku z dobrymi wynikami. Tak wynika zarówno z danych uzyskanych w badaniach 

ankietowych, ale także z wiedzy zaczerpniętej podczas wizyt monitorujących w firmach (źródło: 

MONITORING beneficjenta realizującego projekt). 

Zalecane byłoby w przyszłości doprecyzowanie dokumentacji zasad realizacji projektu oraz 

przyzwolenie na większą swobodę przedsiębiorców. 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wałbrzych, dnia 5 września 2010 roku   

        


